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Protokół XLIX/22 

sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

w dniu 27 czerwca 2022 r. 

 

Obrady odbyły się w trybie zdalnym w sali Kameralnej Filharmonii 

Świętokrzyskiej w Kielcach. Z uwagi na stan zagrożenia epidemiologicznego 

przestrzegano zaleceń dotyczących zachowania dystansu oraz udostępniania środków 

antyseptyki osobistej. 

 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Sejmiku, Andrzej Pruś. 

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 11:05 i trwały do godz. 18:25.  

 

Nad prawidłowym przebiegiem obrad czuwali: mec. Piotr Świerczyński oraz 

mec. Cezary Sobura. 

 

Radni otrzymali następujący porządek obrad: 

 

1.  Otwarcie XLIX sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego przez Przewodniczącego 

Sejmiku  - Pana Andrzeja Prusia. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Zgłoszenie wniosków o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad sesji. 

4. Wybór sekretarzy obrad. 

5. Głosowanie nad wnioskami o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad sesji. 

6. Rozpatrzenie Raportu o stanie Województwa Świętokrzyskiego w 2021 roku:  

i. wystąpienie Marszałka Województwa Pana Andrzeja Bętkowskiego - prezentacja 

Raportu o stanie Województwa Świętokrzyskiego w 2021 roku, 

ii. stanowiska Komisji Sejmiku, 

iii. debata nad Raportem. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Województwa Świętokrzyskiego wotum    

     zaufania: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Komisji Strategii 

Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą Pana Grzegorza Banasia, 

b) dyskusja, 
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c) głosowanie uchwały. 

8. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

      z wykonania budżetu Województwa Świętokrzyskiego za 2021 rok: 

      a) wystąpienie Marszałka Województwa – Pana Andrzeja Bętkowskiego: 

        - przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Województwa Świętokrzyskiego za     

           2021r. wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach, 

b) wystąpienie Skarbnika Województwa – Pani Marii Fidzińskiej – Dziurzyńskiej: 

    - przedstawienie sprawozdania finansowego Województwa Świętokrzyskiego za 

2021r.     

      wraz z sprawozdaniem niezależnego biegłego rewidenta z badania rocznego     

      sprawozdania finansowego dla Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego w Kielcach    

      za okres od 01.01.2021 r. do 31.12.2021r., 

c)   dyskusja, 

d)  głosowanie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Województwa Świętokrzyskiego  

    z  tytułu wykonania budżetu za 2021 rok: 

a) przedstawienie przez Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej- Panią Agatę Binkowską 

Opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu za 2021 r. oraz wniosku w sprawie 

absolutorium dla Zarządu Województwa Świętokrzyskiego z tytułu wykonania 

budżetu za 2021r., 

b) odczytanie przez Przewodniczącego Sejmiku Pana Andrzeja Prusia Opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach do wniosku Komisji Rewizyjnej 

Sejmiku  

w sprawie absolutorium dla Zarządu Województwa Świętokrzyskiego z tytułu 

wykonania budżetu za 2021 r., 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia  pomocy finansowej w formie 

dotacji  celowej dla Gmin Województwa Świętokrzyskiego na zakup samochodów 

ratowniczo-gaśniczych: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Marszałka Województwa Pana     

     Andrzeja Bętkowskiego, 

b) stanowisko Komisji Samorządu Terytorialnego – wystąpienie Przewodniczącego  

Komisji Pana Macieja Gawina, 

 

 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2022r pomocy finansowej  dla    

       Gminy Busko- Zdrój z przeznaczeniem na dofinansowanie koncertu „Wielka msza c-moll     

       KV427” Wolfganga Amadeusza Mozarta w ramach XXVIII Międzynarodowego     

       Festiwalu Muzycznego im. Krystyny Jamroz w Busku- Zdroju: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Marszałka Województwa Pana 

Andrzeja Bętkowskiego, 

b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – wystąpienie Przewodniczącej 

Komisji Pani Agnieszki Buras, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2022r pomocy finansowej  dla  

      Miasta Kielce z przeznaczeniem na dofinansowanie wyjazdu Zespołu Pieśni i Tańca     

      Kielce na 57.  Festiwal Europeada na Litwie: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Marszałka Województwa Pana 

Andrzeja Bętkowskiego, 

b) stanowisko Komisji Kultury, Edukacji i Sportu – wystąpienie Przewodniczącej 

Komisji Pani Agnieszki Buras, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń,  

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 
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13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej    

      Województwa Świętokrzyskiego na lata 2022 – 2040: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa Pani Marii   

      Fidzińskiej – Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów -  wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani  

      Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2022 rok: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa Pani Marii 

Fidzińskiej – Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów -  wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o     

      przebiegu wykonania budżetu województwa za I półrocze oraz informacji o kształtowaniu     

      się wieloletniej prognozy finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć,  

      określonych  w załączniku do wieloletniej prognozy finansowej: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa Pani Marii 

Fidzińskiej – Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów -  wystąpienie Przewodniczącej Komisji 

Pani Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej     

        województwa świętokrzyskiego za 2021rok: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Wicemarszałek Województwa Pani 

Renaty Janik, 

b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny – wystąpienie 

Przewodniczącego Komisji Pana Waldemara Wrony, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 
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17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Stanowiska Sejmiku Województwa  

         Świętokrzyskiego w odpowiedzi na „Apel Radnych Rady Miejskiej w Busku- Zdroju  

         w sprawie nieodpłatnego przejęcia przez samorząd Gminy Busko – Zdrój akcji spółki  

          „Uzdrowisko Busku – Zdrój” S.A.”: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Klubu Radnych   

      Polskiego Stronnictwa Ludowego Pana Andrzeja Swajdy,  

b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny – wystąpienie     

      Przewodniczącego Komisji Pana Waldemara Wrony, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

18. Informacja na temat realizacji Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa           

       Świętokrzyskiego na lata 2014-2020 za rok 2021 rok. 

19. Przyjęcie raportu z realizacji „Priorytetów współpracy zagranicznej Województwa    

      Świętokrzyskiego” za 2021 rok. 

20.  Interpelacje i zapytania. 

21. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego w okresie między    

  sesjami. 

22. Informacja Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku o działaniach 

podejmowanych pomiędzy sesjami. 

23. Sprawy różne. 

24. Zamknięcie XLIX sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

 

Stosownie do rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679  

z 27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem 

danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia 

dyrektywy 95/46/WE (RODO) uczestnicy sesji zostali zapoznani z komunikatem, 

że przebieg obrad będzie transmitowany on-line na stronie internetowej Województwa 

Świętokrzyskiego.   

Nagranie z przebiegu obrad odzwierciedlające pełne wypowiedzi osób 

uczestniczących w sesji Sejmiku wraz z ich transkrypcją jest udostępnione 

w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie samorządu województwa 

pod linkiem: 

https://www.swietokrzyskie.pro 

  

https://www.swietokrzyskie.pro/
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Przebieg posiedzenia: 

 

Ad 1. 

Przewodniczący Sejmiku otworzył obrady XLIX sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 

 

Następnie powitał radnych zgodnie z załączoną listą obecności ( zał. nr 1), Zarząd 

Województwa na czele z Andrzejem Bętkowskim, Marszałkiem Województwa, 

Marię Fidzińską - Dziurzyńską, Skarbnik Województwa (zał. nr 2, 3 i 4) oraz 

wszystkich, którzy śledzili obrady poprzez stronę internetową Województwa.     

  

Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych, o zalogowanie się do systemu eSesja 

oraz otwarcie zakładki z XLIX sesją. Poinformował, że sprawdzanie kworum, 

zgłaszanie się do dyskusji, zgłaszanie wniosków oraz głosowania będą odbywały się 

wyłącznie w systemie eSesja, zaś głos w dyskusji będzie można zabrać w momencie 

udzielenia go przez prowadzącego obrady.  

W związku ze statutowym wymogiem dot. formy pisemnej, poprosił, aby radni 

uczestniczący w sesji zdalnie przesyłali na adres mailowy sekretariatu Kancelarii 

Sejmiku: sekr.ks@sejmik.kielce.pl. ewentualne projekty uchwał zgłoszone przy 

wniosku o rozszerzenie porządku obrad, poprawki do projektów uchwał oraz 

zapytania  

i interpelacje. Zaznaczył, aby radni obecni na miejscu składali je bezpośrednio 

do prowadzącego obrady.  

 

Ad 2. 

Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych o potwierdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 25 radnych, tym samym 

zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Poinformował, że sprawdzanie kworum będzie się odbywało przed głosowaniem 

w każdym punkcie.  

Ad 3. 
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Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy są wnioski o zmianę lub uzupełnienie 

porządku obrad? 

Radny Maciej Gawin zastępca Przewodniczącego Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej   

i Spraw Rodziny w imieniu Komisji Zdrowia zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad 

punktu 17 dotyczącego rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie Stanowiska Sejmiku 

Województwa   Świętokrzyskiego w odpowiedzi na „Apel Radnych Rady Miejskiej w Busku- 

Zdroju w sprawie nieodpłatnego przejęcia przez samorząd Gminy Busko – Zdrój akcji spółki  

„Uzdrowisko Busku – Zdrój” S.A.” Stanowisko Komisji stanowi zał. nr 5. 

 

W punkcie tym głos zabierali: 

radny Andrzej Swajda, radny Arkadiusz Bąk, radny Maciej Gawin, radny Henryk 

Milcarz, Wiceprzewodniczący Sejmiku, radny Grzegorz Gałuszka, radny Marek 

Bogusławski Wicemarszałek Województwa, radny Piotr Żołądek, radna Agata 

Binkowska . 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował radnych, że w puncie ww. nie przewidziana 

jest dyskusja. Następnie zapytał czy są jeszcze wnioski o zmianę lub uzupełnienie 

porządku obrad? 

Więcej wniosków nie zgłoszono. 

 

Ad 4.  

Na sekretarzy obrad Przewodniczący Sejmiku zaproponował kandydatury radnych: 

Artura Konarskiego oraz Jana Maćkowiaka. 

 

Następnie zapytał, czy kandydaci wyrażają zgodę? 

Radni wyrazili zgodę. 

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych o potwierdzenie kworum w systemie eSesja. 

Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 26 radnych, tym samym zachowane było 

kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

W dalszej kolejności poddał pod głosowanie wybór sekretarzy obrad w osobach radnych: 

Artura Konarskiego oraz Jana Maćkowiaka. Zapytał, kto z radnych jest za powołaniem 

sekretarzy, kto jest przeciwny, kto się wstrzymał od głosowania. 
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Przewodniczący Sejmiku stwierdził, że Sejmik dokonał wyboru sekretarzy obrad 

jednogłośnie tj. 29 głosami „za” i stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

 

Ad 5.  

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że zgodnie z art. 21 ust. 2 ustawy  

o samorządzie województwa Sejmik może wprowadzić zmiany w porządku obrad 

bezwzględną większością głosów ustawowego składu Sejmiku. 

Następnie poprosił o sprawdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, 

że w sesji uczestniczyło 29 radnych, tym samym zachowane było kworum wymagane 

do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie wniosek o zdjęcie z porządku obrad 

punktu 17 dotyczącego Rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie Stanowiska Sejmiku 

Województwa   Świętokrzyskiego w odpowiedzi na „Apel Radnych Rady Miejskiej w Busku- 

Zdroju  

w sprawie nieodpłatnego przejęcia przez samorząd Gminy Busko – Zdrój akcji spółki  

„Uzdrowisko Busku – Zdrój” S.A.” Zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem wniosku, 

kto jest przeciw, kto się wstrzymał od głosowania. 

 

Wniosek w ww. sprawie nie uzyskał wymaganej bezwzględnej większości głosów 

ustawowego składu Sejmiku. Za wnioskiem głosowało 15 radnych, przy  12 głosach 

„przeciwnych”  

i 2 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

Ad 6. 

Radni otrzymali Raport o stanie Województwa Świętokrzyskiego w 2021 roku ( zał. nr 8).  

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że zgodnie z art. 34a. ustawy o samorządzie 

województwa Zarząd Województwa co roku w terminie do 31 maja przedstawia Sejmikowi 

raport o stanie województwa, który obejmuje podsumowanie działalności Zarządu w roku 

poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał Sejmiku 

Województwa i budżetu obywatelskiego.  
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Zarząd Województwa Świętokrzyskiego z zachowaniem ustawowego terminu przedstawił 

Sejmikowi Raport o stanie Województwa Świętokrzyskiego za 2021 r., który 31 maja br. 

został zamieszczony w systemie eSesja, a także opublikowany w BIP Urzędu 

Marszałkowskiego. 

 

Andrzej Bętkowski, Marszałek Województwa przedstawił główne założenia omawianego 

dokumentu.  Nadzorowanych  

 

Poszczególni Członkowie Zarządu  dokonali prezentacji „Raportu …” w swoich 

nadzorowanych obszarach działania (omówiona prezentacja stanowi zał. nr 9). 

 

Renata Janik, Wicemarszałek Województwa przedstawiła główne założenia omawianego 

dokumentu w zakresie: pomocy społecznej, bezrobocia i  rynku pracy oraz europejskiego 

Funduszu Społecznego. 

 

Marek Bogusławski Wicemarszałek Województwa przedstawił główne założenia 

omawianego dokumentu w zakresie ochrony zdrowia. 

 

Marek Jońca, Członek Zarządu przedstawił główne założenia omawianego dokumentu  

w zakresie: rolnictwa i obszarów wiejskich, ochrony środowiska i przyrody, geodezji, 

planowania przestrzennego i gospodarowania mieniem województwa. 

 

Tomasz Jamka, Członek Zarządu przedstawił główne założenia omawianego dokumentu  

w zakresie: infrastruktury transportu i komunikacji, edukacji, sportu, turystyki i współpracy  

z zagranicą. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Raport został szczegółowo omówiony przez 

Dyrektorów Departamentu Inwestycji i Rozwoju na posiedzeniach komisji Sejmiku, 

a następnie zaopiniowany. Do akt sesji złożone zostały opinie wszystkich merytorycznych 

komisji Sejmiku. Jedynie Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska negatywnie 

zaopiniowała Raport o stanie województwa (opinie Komisji stanowią załączniki nr: 

10,11,12,13,14 ,15 i 16).  
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Poinformował także, iż zgodnie z art. 34 a ustawy o samorządzie województwa nad raportem 

o stanie województwa przeprowadza się debatę. W debacie nad raportem radni zabierają głos 

bez ograniczeń czasowych. W debacie głos mogą zabierać również mieszkańcy 

województwa. Zgodnie z zapisami ustawy chętni do udziału do udziału w debacie musieli 

przedłożyć Przewodniczącemu Sejmiku swoje pisemne zgłoszenie z listą minimum 500 

podpisów poparcia najpóźniej do 24 czerwca br. Informacja na ten temat wraz z formularzem 

zgłoszeniowym oraz linkiem do raportu została zamieszczona na stronie internetowej Urzędu 

Marszałkowskiego 

 z dwutygodniowym wyprzedzeniem.  

W wyznaczonym terminie nie wpłynęło żadne zgłoszenie. 

W trakcie obrad Przewodniczący Sejmiku przywitał przybyłego na posiedzenie Pana 

Senatora Krzysztofa Słonia. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył debatę nad Raportem. 

 

Głos w debacie  zabierali:  

radny Leszek Wawrzyła, radny Grzegorz Świercz, radna Renata Janik, Wicemarszałek 

Województwa, radny Arkadiusz Bąk, radny Tadeusz Kowalczyk, radny Henryk 

Milcarz, Wiceprzewodniczący Sejmiku, radna Jolanta Tyjas, radny Grzegorz Banaś, 

radny Andrzej Swajda, radny Mieczysław Gębski, Wiceprzewodniczący Sejmiku, radny 

Marek Bogusławski, Wicemarszałek Województwa, Andrzej Bętkowski, Marszałek 

Województwa, Tomasz Jamka, Członek Zarządu. 

Przewodniczący Sejmiku zamknął debatę nad Raportem. 

 

Ad 7. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Województwa  

Świętokrzyskiego wotum zaufania ( zał. nr 17 ). 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że inicjatywę uchwałodawczą w tej sprawie 

przygotowała Komisja Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą, której 

Przewodniczącego poprosił o jej przedstawienie. 
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Radny Grzegorz Banaś, Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 

i Współpracy z Zagranicą przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi 

Województwa Świętokrzyskiego wotum zaufania, a  następnie wniósł  o przyjęcie przez 

Sejmik ww. projektu. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że uchwałę o udzieleniu Zarządowi wotum 

zaufania Sejmik podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu  tj. 16 

głosami „za”. 

Następnie poprosił radnych o potwierdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej podstawie 

ustalono, że w sesji uczestniczyło 30 radnych, tym samym zachowane było kworum 

wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

W dalszej części poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi 

Województwa  Świętokrzyskiego wotum zaufania. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem 

uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

Uchwała Nr XLIX/594/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik bezwzględną 

większością głosów ustawowego składu Sejmiku tj. 19 głosami „za”, przy 10 głosach 

„przeciw” oraz 1 głosie „wstrzymującym się” i stanowi zał. nr 18 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 19 do protokołu. 

 

 

Przewodniczący Sejmiku ogłosił przerwę w obradach do godziny 15.45. 

Po przewie wznowiono obrady. 

 

Ad 8. 

Radni otrzymali: 

 - Uchwałę Nr 5119/22 Zarządu Województwa Świętokrzyskiego z dnia 28 marca 2022 r. 

w sprawie Sprawozdania z wykonania budżetu Województwa za 2021 rok (zał. nr 20), 
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 - Uchwałę Nr 5084/22 Zarządu Województwa Świętokrzyskiego z dnia 28 marca 2022 roku  

w sprawie Informacji o stanie mienia samorządu Województwa Świętokrzyskiego 

( zał. nr 21), 

- Uchwałę Nr 24/2022 V Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach 

z dnia 25 kwietnia 2022 roku w sprawie opinii o sprawozdaniach z wykonania budżetu 

Województwa Świętokrzyskiego za 2021 rok wraz z informacją o stanie mienia samorządu 

Województwa Świętokrzyskiego (zał. nr 22), 

- Sprawozdanie Niezależnego Biegłego Rewidenta z Badania Rocznego Sprawozdania 

Finansowego za okres od 01.01.2021 r. - 31.12.2021 r. wraz ze Sprawozdaniem Finansowym 

(zał. nr 23), 

- projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Województwa Świętokrzyskiego za 2021 rok 

(zał. nr 24 ). 

 

Głos zabrał Andrzej Bętkowski, Marszałek Województwa Świętokrzyskiego, który 

przedstawił prezentację multimedialną na temat sprawozdania z wykonania budżetu 

Województwa Świętokrzyskiego za 2021 r. Wydruk prezentacji multimedialnej stanowi zał. 

nr 25 do protokołu. 

  

W dalszej części głos zabrała Maria Fidzińska-Dziurzyńska, Skarbnik Województwa 

Świętokrzyskiego, która przedstawiła prezentację multimedialną na temat sprawozdania 

finansowego Województwa Świętokrzyskiego za 2021r. wraz ze sprawozdaniem biegłego 

rewidenta. Następnie wniosła o przyjęcie przez Sejmik powyższego sprawozdania. Wydruk 

prezentacji multimedialnej stanowi zał. nr 26  do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że sprawozdania finansowe wraz ze 

sprawozdaniami z wykonania budżetu Województwa Świętokrzyskiego za 2021 r. zostały 

szczegółowo omówione i zaopiniowane na posiedzeniach komisji Sejmiku. Jedynie Komisja 

Rolnictwa 

 i Ochrony Środowiska negatywnie zaopiniowała sprawozdanie. (Opinie Komisji stanowią zał. 

nr:27,28,29,30, 31 i 32). 

 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Województwa Świętokrzyskiego za 2021 rok został 
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pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. Opinia wpłynęła na piśmie. 

Opinia Nr 247/22 stanowi zał. nr 33 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że uchwałę w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Województwa 

Świętokrzyskiego za 2021 rok Sejmik podejmuje zwykłą większością głosów. 

 

Następnie otworzył dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabierali: radny Andrzej Swajda, radna Elżbieta Śreniawska. 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 30 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Województwa 

Świętokrzyskiego za 2021 rok. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 

przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XLIX/595/21 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów 

tj. 20 głosami „za”, przy 8 głosach „przeciw” oraz 2 głosach „wstrzymujących się” i stanowi 

zał. nr 34 do protokołu.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Ad 9.  

Radni otrzymali: 

- Uchwałę Nr 21/22 Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 

13 czerwca 2022 r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Województwa 

Świętokrzyskiego z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok (zał. nr 36 ), 

- Uchwałę Nr 31/2022 V Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach 

z dnia 14 czerwca 2022 roku w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego o udzielenie absolutorium Zarządowi Województwa Świętokrzyskiego 

 z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok (zał. nr 37 ), 
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- projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Województwa Świętokrzyskiego z 

tytułu wykonania budżetu za 2022 rok (zał. nr 38 ). 

 

Radna Agata Binkowska, Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła Uchwałę 

Nr 21/22 Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 13 czerwca 

2022 roku w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Województwa 

Świętokrzyskiego z tytułu wykonania budżetu za 2021r. Komisja Rewizyjna Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego po rozpatrzeniu dokumentów i wysłuchaniu ustnych 

wyjaśnień Skarbnika Województwa pozytywnie oceniła wykonanie budżetu Województwa 

Świętokrzyskiego za 2021 rok, a następnie zwróciła się z wnioskiem do Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego o udzielenie absolutorium dla Zarządu Województwa z 

tytułu wykonania budżetu za 2021 r.  

 

Przewodniczący Sejmiku odczytał treść Uchwały Nr 31/2022 V Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 14 czerwca 2022 r. w sprawie wniosku 

Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego o udzielenie absolutorium 

Zarządowi Województwa Świętokrzyskiego z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok, 

informując, że V Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach pozytywnie 

zaopiniował wniosek Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego w 

sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Województwa Świętokrzyskiego z tytułu 

wykonania budżetu za 2021 rok. 

 

Następnie Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku zaznaczył, że procedowana uchwała 

powinna być podjęta bezwzględną większością głosów ustawowego składu Sejmiku tj. 16 

głosami „za.” 

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej 

podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 28 radnych, tym samym zachowane było 

kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 
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Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu 

Województwa Świętokrzyskiego z tytułu wykonania budżetu za 2021rok. Zapytał, kto 

z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XLIX/596/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik bezwzględną 

większością głosów ustawowego składu Sejmiku tj. 18 głosami „za”, przy 8 głosach 

„przeciw” oraz 2 głosach „wstrzymujących się” i stanowi zał. nr 39  do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 40 do protokołu. 

 

Ad 10. 

         Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia  pomocy finansowej w formie dotacji    

    celowej dla Gmin Województwa Świętokrzyskiego na zakup samochodów ratowniczo-   

         gaśniczych (zał. nr 41). 

 

Andrzej Bętkowski, Marszałek Województwa Świętokrzyskiego przedstawił ww. projekt 

uchwały, a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

   

Radny Maciej Gawin, Przewodniczący Komisji Samorządu Terytorialnego 

poinformował  

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia Nr 50/22 

stanowi zał. nr 42). 

Przewodniczący Sejmiku poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu 

uchwały przez Komisję Budżetu i Finansów. Opinia wpłynęła na piśmie. (Opinia Nr 250 /22 

stanowi zał. nr 43 ).  

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 26 radnych, 

tym samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał.  
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 Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia      

    pomocy finansowej w formie dotacji  celowej dla Gmin Województwa Świętokrzyskiego na   

   zakup samochodów ratowniczo- gaśniczych. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały,      

    kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

Uchwała Nr XLIX/597/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie 

 tj. 26 głosami „za” i stanowi zał. nr 44 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 45 do protokołu. 

 

Ad 11. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia w 2022r pomocy finansowej  dla    

Gminy Busko- Zdrój z przeznaczeniem na dofinansowanie koncertu „Wielka msza c-moll     

 KV427” Wolfganga Amadeusza Mozarta w ramach XXVIII Międzynarodowego Festiwalu   

 Muzycznego im. Krystyny Jamroz w Busku- Zdroju (zał. nr 46). 

 

Andrzej Bętkowski, Marszałek Województwa Świętokrzyskiego przedstawił ww. projekt 

uchwały, a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radna Agnieszka Buras, Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia 

Nr 104/22 stanowi zał. nr 47 do protokołu). 

Przewodniczący Sejmiku poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu 

uchwały przez Komisję Budżetu i Finansów. Opinia wpłynęła na piśmie. (Opinia Nr 251/22 

stanowi zał. nr 48).  

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 25 radnych, 

tym samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

 Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia  

   w 2022 r. pomocy finansowej  dla   Gminy Busko- Zdrój z przeznaczeniem na dofinansowanie     

    koncertu   „Wielka msza c-moll  KV427” Wolfganga Amadeusza Mozarta w ramach XXVIII     
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    Międzynarodowego    Festiwalu   Muzycznego im. Krystyny Jamroz w Busku- Zdroju. 

Zapytał,      

    kto z radnych jest  za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 

się od głosowania. 

Uchwała Nr XLIX/598/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów 

   tj. 24 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” i stanowi zał. nr 49 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 50 do protokołu. 

 

Ad 12. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia w 2022r pomocy finansowej  dla  

Miasta Kielce z przeznaczeniem na dofinansowanie wyjazdu Zespołu Pieśni i Tańca Kielce     

na 57.  Festiwal Europeada na Litwie (zał. nr 51). 

 

Andrzej Bętkowski, Marszałek Województwa Świętokrzyskiego przedstawił ww. projekt 

uchwały, a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu 

uchwały przez Komisję Budżetu i Finansów oraz Komisję Edukacji, Kultury i Sportu.  Opinie 

wpłynęły na piśmie. (Opinie Nr 105/22 i  Nr 252/22  stanowią zał. nr 52 i 53 ).  

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 24 radnych, 

tym samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał.  
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 Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia  

     w 2022r pomocy finansowej  dla  Miasta Kielce z przeznaczeniem na dofinansowanie 

wyjazdu      

     Zespołu Pieśni i Tańca Kielce na 57.  Festiwal Europeada na Litwie. Zapytał, kto z radnych 

jest   

   za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XLIX/599/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 24    

  głosami „za” i stanowi zał. nr 54 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 55 do protokołu. 

 

Ad 13 i 14.  

Przewodniczący Sejmiku zwrócił się do radnych z pytaniem, czy punkty: 13 i 14 z porządku 

obrad mogą być omówione łącznie. Radni nie zgłosili sprzeciwu. 

Radni otrzymali projekty uchwał w sprawach: 

 - zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2022 – 

2040 (zał. nr 56), 

- zmian w budżecie województwa na 2022 rok (zał. nr 57). 

 

Maria Fidzińska-Dziurzyńska, Skarbnik Województwa, przedstawiła ww. projekty 

uchwał, a następnie wniosła o przyjęcie ich przez Sejmik. 

  

Przewodniczący Sejmiku poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektów 

uchwał przez Komisję Budżetu i Finansów. Opinie wpłynęły na piśmie. (Opinie Nr 253/22 i 

254/22  stanowią zał.nr 58 i 59).  

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 26 radnych, 

tym samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał.  
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Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2022 – 2040 . Zapytał, kto z radnych 

jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

Uchwała Nr XLIX/600/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów  

tj. 23 głosami „za”, przy 3 głosach „wstrzymujących się” i stanowi zał. nr 60 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku  otworzył dyskusję do punktu 14  porządku obrad. 

Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 26 radnych, 

tym samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

województwa na 2022 rok. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 

przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XLIX/601/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów  

tj. 25 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” i stanowi zał. nr 62 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr  63 do protokołu. 

 

Ad 15.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu    

wykonania budżetu województwa za I półrocze oraz informacji o kształtowaniu się  

 wieloletniej prognozy finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć, określonych    

 w załączniku do wieloletniej prognozy finansowej (zał. nr 64). 

 

Maria Fidzińska-Dziurzyńska, Skarbnik Województwa, przedstawiła ww. projekt 

uchwały, a następnie wniosła o przyjęcie go przez Sejmik. 
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Przewodniczący Sejmiku poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu 

uchwały przez Komisję Budżetu i Finansów. Opinia wpłynęła na piśmie. (Opinia Nr 248/22 

stanowi zał. nr 65).  

Przewodniczący Sejmiku  otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było.  

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 25 radnych, 

tym samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia zakresu i formy 

informacji o przebiegu   wykonania budżetu województwa za I półrocze oraz informacji  

o kształtowaniu się  wieloletniej prognozy finansowej, w tym o przebiegu realizacji 

przedsięwzięć, określonych w załączniku do wieloletniej prognozy finansowej. Zapytał, 

kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 

się od głosowania. 

 

Zapytał 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr  67 do protokołu. 

 

Ad 16.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej województwa 

świętokrzyskiego za 2021rok (zał. nr 68). 

 

Radna Renata Janik, Wicemarszałek Województwa przedstawiła ww. projekt uchwały, 

a następnie wniosła o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Maciej Gawin, zastępca Przewodniczącego Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej  

i Spraw Rodziny poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez 

Komisję (Opinia Nr 114/22 stanowi zał. nr 69). 

 

Przewodniczący Sejmiku  otworzył dyskusję. 

Głos w dyskusji zabierali: 
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radny Andrzej Swajda, radna Renata Janik  Wicemarszałek Województwa, radny 

Andrzej Pruś Przewodniczący Sejmiku. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 26 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie oceny zasobów pomocy 

społecznej województwa świętokrzyskiego za 2021rok. Zapytał, kto z radnych jest 

za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XLIX/603/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów 

tj. 19 głosami „za”  przy 7 głosach „wstrzymujących się” stanowi zał. nr 70 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr  71 do protokołu. 

 

Ad 17. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie Stanowiska Sejmiku Województwa  

Świętokrzyskiego w odpowiedzi na „Apel Radnych Rady Miejskiej w Busku- Zdroju  

 w sprawie nieodpłatnego przejęcia przez samorząd Gminy Busko – Zdrój akcji spółki  

 „Uzdrowisko Busku – Zdrój” S.A.”(zał. nr 72). 

 

Radny Andrzej Swajda, Przewodniczący Klubu Radnych Polskiego Stronnictwa 

Ludowego poinformował, że Klub Radnych PSL-u przygotował ww. projekt uchwały 

ponieważ uznał, iż stosownym rozwiązaniem będzie przygotowanie odpowiedzi przez  

Sejmik Województwa na Apel Rady Miasta w Busku- Zdroju. 

 

 

Przewodniczący Sejmiku zwrócił się do radców prawnych o opinię prawną wyjaśniającą, 

  co Sejmik mógł zrobić z takim pismem,  ponieważ nie był to wniosek o przekazanie akcji, 

na które Sejmik ma wpływ. Z „Apelu… „ skierowanego do Sejmiku Województwa oraz 

Zarządu Województwa przez radnych wynika prośba o podjęcie rozmów w tej sprawie. 

Poinformował, że Marszałek Województwa odpowiedział radnym , jako Przewodniczący 

Zarządu Województwa oraz osoba, która działa jako jedyny akcjonariusz spółki,  do której 
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Sejmik nie ma żadnych możliwości odniesienia się na gruncie przepisów kodeksu handlowego. 

Zapytał czy Sejmik też powinien przygotować odpowiedź dla radnych Buska- Zdroju. 

  

mec. Piotr Świerczyński , Koordynator Biura Radców Prawnych UMWS, wyjaśnił, że 

nie na każde pismo jeżeli nie spełnia ono wymogów formalnych wniosków, petycji czy skargi 

Sejmik musi udzielać odpowiedzi w formie uchwały. Jak najbardziej Sejmik może 

odpowiedzieć w formie przedłożonego stanowiska. Jest to pomysł na rozwiązanie tej sprawy. 

Jeżeli wypowiedź Zarządu Województwa za pośrednictwem reprezentującego Marszałka 

wyczerpuje temat można stwierdzić, że sprawa w ten sposób została załatwiona. Inna sytuacja 

byłaby gdyby została skierowana petycja. Niemniej jednak petycja nie może być skierowana 

przez organy władzy publicznej stąd jest zawiła pod względem prawnym sytuacja. Jeżeli 

chodzi o kwestię zgodności z prawem sformułowanego stanowiska to potwierdził, że jest 

dopuszczalna i może taka być. 

 

Przewodniczący Sejmiku uznał, że przedstawiona informacja  nie wyczerpuje zagadnień 

merytorycznych ujętych  w zadanym pytaniu. 

 

Radny Grzegorz Gałuszka złożył wniosek formalny  o przekazanie  projektu uchwały do 

Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny oraz Komisji Strategii Rozwoju, 

Promocji i Współpracy z Zagranicą. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że ww. projekt uchwały był już skierowany 

 do Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny i zwrócił się do radców prawnych  

o wyjaśnienie dotyczące art. 41 ustawy o samorządzie województwa mówiący o tym,  

że „Zarząd Województwa wykonuje zadania należące do samorządu województwa, 

niezastrzeżone na rzecz sejmiku województwa i wojewódzkich samorządowych jednostek 

organizacyjnych”. Wspomniał, że Marszałek udzielił odpowiedzi na ww. „Apel …”  

w zakresie wniosku radnych Buska- Zdroju by przystąpić do rozmów na temat przejęcia akcji 

Uzdrowisko Busko Zdrój S.A. Czy cokolwiek do powiedzenia ma w tej kwestii Sejmik 

Województwa, jeżeli chodzi o spółkę prawa handlowego? Czy  dalsze  procedowanie ma 

sens, jeżeli zagadnienia te nie są zastrzeżone dla Sejmiku Województwa i sprawa nie powinna 

być zamknięta? 
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mec. Piotr Świerczyński , Koordynator Biura Radców Prawnych UMWS wyjaśnił, że 

zgodnie z „art. 18 pkt 19 lit. e  do wyłącznej właściwości sejmiku województwa należy 

podejmowanie uchwał w sprawach majątkowych województwa dotyczących tworzenia spółek 

prawa handlowego lub spółdzielni i przystępowania do nich oraz określenia zasad wnoszenia 

wkładów, a także obejmowania, nabywania i zbywania udziałów i akcji”.  

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że przytoczony przez mecenasa paragraf nie jest 

przedmiotem apelu radnych gminy Busko- Zdrój. 

 

Ponownie głos zabrał mec. Piotr Świerczyński , Koordynator Biura Radców Prawnych 

UMWS poinformował, że Sejmik ma w swoich kompetencjach prawo zbywania akcji. 

Nadmienił, ze w tym zakresie Zarząd Województwa nie ma  wyłącznej inicjatywy 

uchwałodawczej do formułowania treści projektu uchwały. Żeby można było mówić o 

wyłącznej inicjatywie  uchwałodawczej to musiałaby być wyraźnie zastrzeżona w przepisach 

ustawy.  

 

Przewodniczący Sejmiku zacytował akapit Apelu „Biorąc powyższe pod uwagę, w poczuciu 

odpowiedzialności społecznej za los prawie 800 pracowników, z których zdecydowana 

większość to mieszkańcy gminy Busko- Zdrój, a także w trosce  o kondycję „Uzdrowiska” 

chcielibyśmy zaproponować Sejmikowi, Panu Marszałkowi i Zarządowi Województwa 

Świętokrzyskiego podjęcie rozmów z samorządem Miasta i Gminy Busko- Zdrój w sprawie 

możliwości bezpłatnego przejęcia akcji spółki”. Z jego treści wynika, że przedmiotem apelu 

nie jest zbycie akcji, a pismo to zostało przesłane jednocześnie do trzech organów, z których 

marszałek jako organ właściwy udzielił już odpowiedzi. Ponownie zapytał, czy rozmowy  

w sprawie radnych  Buska- Zdrój ma podjąć Sejmik? 

 

 mec. Piotr Świerczyński , Koordynator Biura Radców Prawnych UMWS poinformował, 

 że Sejmik nie jest zobligowany przepisami prawa do udzielania odpowiedzi na tak 

postawiony wniosek. 

 

Radny Grzegorz Banaś, Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 

 i Współpracy z Zagranicą zgłosił wniosek formalny o odrzucenie w całości ww. projektu 

uchwały. Ponadto poinformował, że Komisja Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy 
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 z Zagranicą przyjęła do planu pracy cykliczne sprawozdanie ze stanu spraw związanych 

 z sytuacją spółki „Uzdrowisko Busko- Zdrój”. 

 

 

Radny Grzegorz Gałuszka poinformował, ze nadal podtrzymuje wniosek formalny  

o przekazanie projektu uchwały do Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny 

oraz Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wniosek formalny radnego Grzegorza Banasia 

jest wnioskiem dalej idącym i zostanie  poddany pod głosowanie jako pierwszy. Następnie  

poprosił o sprawdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji 

uczestniczyło 26 radnych, tym samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 

W dalszej części  poddał pod głosowanie wniosek o odrzucenie projektu uchwały w całości. 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 

się od głosowania 

 

Wniosek w ww. sprawie został przyjęty przez Sejmik większością głosów tj. 14 głosami 

„za” przy 11 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” stanowi zał. nr 73 

do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 74  do protokołu. 

Głosowanie wniosku radnego Grzegorza Gałuszki stało się bezprzedmiotowe. 

 

Ad 18. 

Radni otrzymali Informację na temat realizacji Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2014-2020 za rok 2021 (zał. nr 75 ). 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał radnych, czy są uwagi do przedstawionego materiału. 

 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął ww. Informację. 
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Ad 19. 

Radni otrzymali raport z realizacji „Priorytetów współpracy zagranicznej Województwa    

Świętokrzyskiego” za 2021 rok (zał. nr 76). 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał radnych, czy są uwagi do przedstawionego materiału. 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął ww. Informację. 

Ad 20. 

Interpelacje i zapytania. 

radny Leszek Wawrzyła złożył interpelację  w sprawie  raportu z badania porealizacyjnego 

inwestycji pod nazwą „ Budowa obwodnicy miasta Jędrzejów od DK 78 do DW 768”. 

Ad 21. 

Radni otrzymali Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego 

 w okresie między sesjami (zał.nr 77). 

Przewodniczący Sejmiku zapytał radnych, czy są uwagi do przedstawionego materiału. 

 

Głos zabierali: 

radny Andrzej Swajda, Tomasz Jamka Członek Zarządu. 

 

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął powyższe Sprawozdanie z działalności 

Zarządu Województwa Świętokrzyskiego w okresie między sesjami. 

 

Ad 22. 

Radni otrzymali Informację Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku 

o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami (zał. nr 78 ). 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał radnych, czy są uwagi do przedstawionego materiału. 

 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął Informację Przewodniczącego 

i Wiceprzewodniczących Sejmiku o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 
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Ad 23. 

Sprawy różne. 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że termin kolejnej sesji – zgodnie 

 z harmonogramem  to 22 sierpnia 2022r.  Poprzedzą ją posiedzenia Komisji w dniach 16 - 20 

sierpnia 2022r.  Poprosił radnych o  rezerwację ww. terminów w swoich kalendarzach. 

Następnie poinformował, że Sejmik w 2021 roku podjął uchwałę XXVIII/383/2 w sprawie 

zmiany Uchwały Nr V/72/2019 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 25 lutego 

2019 r. w sprawie określenia szczegółowych wymogów dotyczących opracowania Raportu 

 o stanie województwa świętokrzyskiego. Zgodnie  z dyspozycjami zawartymi w uchwale  

Zarząd Województwa wypełnił je przygotowując raport zgodnie z wytycznymi Sejmiku. 

Jeżeli ze  strony radnych będą zgłaszane uwagi co do zapisów w uchwale, to w przyszłości 

należy 

 je przeanalizować i dokonać zmian. 

 

Głos w sprawach różnych  zabierali: 

radny Leszek Wawrzyła z okazji zbliżających się imienin złożył życzenia radnemu Pawłowi 

Krakowiakowi i Piotrowi Żołądkowi. 

 

radny Artur Konarski dołączył do życzeń dla radnych, a także z okazji zbliżających się 

żniw  życzył rolnikom bezpiecznych i owocnych zbiorów. 

 

Ad 24. 

Przewodniczący Sejmiku ogłosił zamknięcie XLIX sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 

        Przewodniczący Sejmiku 

 

         Andrzej Pruś 

 

     Sekretarze obrad 

radny Artur  Konarski       radny Jan Maćkowiak 

 

 

Protokół sporządziła 

Iwona Muter 


